
 

SCÉNÁŘ K ROZHLASOVÉ REPORTÁŽI 

název reportáže: Vladimír Müller: Bůh nám dal rozum, abychom ho používali 

 

žák:  

 

Na faru ve Staré Roli jsme za panem farářem Vladimírem Müllerem vstupovali s 

napětím. Mysleli jsme si, že faráři jsou vážní a přísní lidé, ale už po úvodním 

přivítání nás předsudky opustily. Pan farář umí krásně vyprávět, což jsme 

poznali během vzpomínání na maminku a tatínka. 

 

pamětník: 

 

00:02:07-00:02:10   

Asi si cením toho, že byly ve svém životě poctiví  

00:02:23-00:02:41   

i když třeba s maminkou jak byla ta otázka nejvíc problémů jsem měl kolem té víry, 

protože maminka mě vychovávala podle katechizmu, což byl systém otázek a 

odpovědí, a ty když jsem se naučil, tak se říkalo, že věřím, a já měl spoustu otázek, a 

to se mamince nelíbilo, a říkala, že o tom nepřemýšlí,že tomu  se věří 

00:02:52-00:02:55 

 otec toho jsem obdivoval protože 

00:02:59-00:03:03 

 měl zdědit ten statek, ale přišel komunismus,  

00:03:05-00:03:21 

a nebyl ničím a při čtyřech dětech si udělal stavební průmyslovku, a navíc co on 

považoval jako zázrak, že se naučil jako samouk na varhany a patřil jeden čas k 

nejlepším varhaníkům na Chebsku 

 

žák:  

 

Dospívání bylo pro pana faráře krásným obdobím. Měl to štěstí, že v 60. letech 

mohl alespoň nakrátko chodit do skuta, hrál také v chebském dechovém sboru 

Kučerovci. Ve škole ale zažil i nepěkné okamžiky.  

 

pamětník: 

00:04:44-00:04:46  

Na základní školu nevzpomínám rád  

00:05:03-00:05:20  

když jsem chodil do druhé třídy tak vstoupila paní učitelka tehdy se říkalo soudružka 

učitelka do třídy a před celou třídou řekla tak co Müllere pořád  budeš  věřit v boha 

soudruh Gagarin proletěl vesmírem a žádného tam neviděl.  



 

žák:  

 

Po dokončení střední zemědělské školy se pan Müller nakonec dostal na 

teologický seminář do Litoměřic. 

 

pamětník: 

00:09:31-00:09:54  

Já když jsem přišel na fakultu myslel jsem si že se dozvím něco víc jenže se tam 

opakovalo jen to co jsem znal a bylo tomu tak protože nastoupila normalizace a 

kantoři co nám měli co říct odešli pryč.” 

 

žák:  

 

Profesní dráhu začal pan farář v kostele sv. Máří Magdaleny v Karlových 

Varech, kde ale dlouho nepobyl. 

 

pamětník: 

21:16 - 21:48 

“Já jsem byl kaplan shodou okolností tady ve Varech… Při jedné mši jsem řekl, že 

pán bůh nám dal rozum, a proto ho máme používat, v tom smyslu že nemůžeme ani 

boha slepě poslouchat… Bohužel jsem tímto nejspíš někoho pobouřil, a ten někdo 

napsal dopis na arcibiskupství pražské, jenže se rozjel takový kolotoč, že takto to 

nepůjde, že prostě tak to nejde a že nemůžu takhle mluvit, a proto musím odejít z 

KV…” 

 

žák:  

Z Karlových Varů musel odejít na Žluticko, kde ho zastihly listopadové události 

roku 1989, které odsoudil při bohoslužbě a byl i u zrodu Občanského fóra ve 

Žluticích. 

 

pamětník: 

00:33:21-00:33:33  

a druhý nebo třetí den na to jsem vyvěsil nápis Svobodní žlutičtí občané připojuji se k 

vašemu občanskému fóru v té době tam ještě žádné nebylo teda,  

00:33:39-00:33:47  

no a asi za dva dny nebo den poté tam opravdu vzniklo Občanské fórum , a ja jsem 

byl tehdy ustaven jako ten, co ho má řídit.” 

 

žák:  

 



Úplně na závěr nás pan farář všechny překvapil, když velmi otevřeně mluvil o 

fungování katolické církve v době demokracie. 

 

pamětník: 

00:38:05-00:38:11  

Církev má sociální učení církve, tak bych očekával, že se bude angažovat v 

sociálních otázkách. 

00:38:58-00:39:05 

A těchhletěch lidí já si myslím, že by se měla církev zastat a na tohle mít odvahu 

poukázat a to vlastně nedělá do dnešních dnů a to je mi moc líto. 

 

žák: 

 

Už tedy víme, že faráři jsou normální lidé, kterým není lhostejné jejich okolí. 

Pan Müller například na Žluticku zachránil mnoho kostelů před spadnutím. A co 

je vlastně pro něj v životě důležité a co by poradil nám? 

 

pamětník: 

00:41:50-00:41:55 

Já bych byl rád, když se ráno podívám do zrcadla, abych se nemusel moc červenat. 

00:42:24-00:42:36 

Ale jestli o něco můžu poprosit, tak je to opravdu to čemu jsem v životě nejvíc věřil a 

co mě nezklamalo - hledat pravdu a být věrný sám sobě. 

 

 

 
 

 

 
 


